
REFERAT

Tentativ Dagsorden
Skolebestyrelsesmøde Vestre Skole d. 24/9 2020 Kl. 19:00 - 21:00

1. Valg af referent. Conny
2. Godkendelse af dagsorden (d. 18/8) Godkendt.

ORIENTERING (25 min)
3. Skolens Ledelse : Hjemmesiden - Lotte er i gang med at finde alle

“skal” info der skal være på hjemmesiden. Lotte ønsker at få
billeder af skolebestyrelsen, som hun gerne vil have på
hjemmesiden. Mangler billeder af Charlotte og Maria.Kristian vil
undersøge vedr.  Aula og kontakt til bestyrelsen.

4. SB formand: Er blevet kontaktet af Midtjyllands avis vedr trafik
vedr plan 2020-2032. Vil gerne have at der er opmærksomhed på
Vestreallé og Lyngbygade. Men kommunen har lavet nogle gode
tiltag. Sendt til Kristian vedr bus, at inden 4. okt kan man sende
input/ændringer vedr bustider. Kristian har snakket med
busselskabet der ikke kan love, hvordan bustiderne ser ud. Skolen
vil kigge på bustider og ringetider til næste skoleår. Både ringetider
om morgen og eftermiddagen.

5. Personalerepræsentanter: Corona fylder meget. Der giver mange
udfordringer i forhold til holddelinger osv med anderledes uger.
Corona fylder. SFO bruger meget tid ude. Er lidt spændt på, når
vejret bliver dårligere. Nyansat Pernille og Nick der er blevet
fastansat. Kommet meget struktur i SFO med ugeplan, det er
blevet taget godt imod. Har haft nogle gode ture ud af huset.

6. Henvendelser til SB: Ingen henvendelser



7. Brede børnefællesskaber (ST) Kristian fortæller kort om Brede
børnefællesskaber. Hvordan kan vi løfte og hjælpe ude i
klasselokalet. Mere praktisk nært. Et projekt vi gerne vil sprede ud
til hele skolen. Stephan fortæller at han og Nap fra PPl laver en
undersøgelse i 2018. En undersøgelse der viser, at skolen kan
rigtig meget, men lærerne er udfordret og presset på vores
arbejdsmiljø. Elever der ikke trives. Forældre der presser skolen,
da de er frustreret. Stephan refererer fra et projekt han var med i
fra Århus kommune. Vi ønsker at vi laver noget praktisk nært.
Mere overskueligt information, positivt adfærdsstøtte, mere
konkret. Vi starter med indskoling. Her vil vi have en “A” klasse,
hvor vi giver mulighed for at de børn, der har brug for støtte i det
sociale, faglige osv. Vi vil sikre os et fælles fagsprog op til
mellemtrin, udskoling hvor vi også vil lave en “klasse”. Vigtigt at
der kommer noget vedvarende, og vi finder den røde tråd.

8. Skoledistrikter (KD)
Orientering om udfaldet af mødet Maria og Kristian deltog i.

Kære skolebestyrelser og skoleledelser

På vegne af Børne- og Ungeudvalget sender jeg jer her en status og tilbagemelding efter de politiske
drøftelser vedr. kapacitetsudfordringer i Sejs og Funder.

På udvalgets møde tirsdag d. 25. august 2020 besluttede udvalget følgende:

”Udvalget vurderer, at det forventede forslag til anlægsbudget for 2021 og overslagsårene 2022 -
2029 vil gøre det realistisk at løse kapacitetsudfordringerne på Sejs skole og Funder Kragelund
Skole.”

Derfor har udvalget valgt ikke at arbejde videre med mulige ændringer i de omtalte skoledistrikter for
det kommende skoleår.

Udvalget vil gerne udtrykke sin store anerkendelse for den indsats som de enkelte skolebestyrelser
og ledelser har bidraget med i dette forholdsvis korte og opklarende forløb omkring
kapacitetsudfordringerne på Funder/Kragelund Skole og Sejs Skole.

Det har været en stor hjælp for Børne- og Ungeudvalget at have en direkte dialog med jer på de to
møder i Medborgerhuset, og udvalget vil gerne takke alle bestyrelser og skoleledelser for en god og
konstruktiv dialog.

Venlig hilsen



Thomas Born Smidt

Skolechef

.

DEBAT (15 min)
9. Corona lige nu… (KD) Kristian orientere løbende. Vi er

opmærksomme på mange regler. Gi lyd, hvis I mangler info.

10. Bedsteforældreordning. Maria kom med et oplæg fra Varde
kommune, hvor de har bedsteforældreordning. Stephan har
undersøgt, hvordan det kan foregå. Frivillige i det kommunale er
stadig nyt. Juristen fortæller, at man skal have meget fokus på
børneattest, koordineringsarbejde, “tager vi arbejde fra nogen”.
nogle opmærksomhedspunkter vi skal have fokus på. Et godt tiltag
med bedsteforældre, men tager også tid. Vigtigt at
skolebestyrelsen tager ansvar/bolden. Esben har før haft en god
oplevelse med den frivillige. Tænk også i at ansvaret for indsatsen
kunne ligge hos en frivillig.

EVALUERING (5 min)
11. Forældremøder - Carsten siger, at han siger det er ærgerligt, at

ledelsen ikke var tilstede til forældremøderne. Skarpere på, at
hvornår forældrene møderne ligger. Det fylder meget, hvordan
trafikken er omkring skolen.

BESLUTNING (25 min)
12. Fondsansøgning - Der er holdt møder, hvor der er to grupper

der arbejder på samme sag. Deadline omkring at fjerne de “gamle”
legehuse, som skal genetableres omkring uge 49. Pengene
kommer fra en kommunal central konto.Vedr. ansøgning til



legepladsen skal der indkaldes til et møde hurtigst muligt. Fokus
på de overordnede regler omkring “byggeregler” på en legeplads.
Orientering om status og beslutning omkring videre proces.

13. Nedsættelse af trafikudvalg.
Forslag fra PGI om at udvide opgaven til også at omfatte skolens
“retningslinier omkring trafik”.
Carsten
Vi vil gerne have flere fra SB...

EVENTUELT (10 min)
14.

Link til kommende dato’er:

https://docs.google.com/document/d/1RJCFpUZRw4PEncj37nPMR7AQIeRb5Z0nm7bYlaXo
o1g/edit

https://docs.google.com/document/d/1RJCFpUZRw4PEncj37nPMR7AQIeRb5Z0nm7bYlaXoo1g/edit
https://docs.google.com/document/d/1RJCFpUZRw4PEncj37nPMR7AQIeRb5Z0nm7bYlaXoo1g/edit

